
  ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2022/1 Ple municipal

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de 
convocatòria 

Ordinària

Data 7 / de febrer / 2022 

Durada Des de les 19:00 fins a les 20:40 hores 

Celebració videoconferència

Lloc Sala de Plens telemàtica 

Presidida per Núria Escarpanter Olivet 

Secretari Carles Fita Alegre 

 

Nom i Cognoms Assisteix

Claudio Grande Hernández SÍ

Elsa Rodríguez Castaño SÍ

Francesc Guisset Lagresa SÍ

Guillem Cusí Batlle SÍ

Maria Solé Serradell SÍ

Neus Ferré i Casao SÍ

Simon Calsina Comorera SÍ

Stephane Juanola Journe SÍ

Sílvia Barris Roca SÍ

Sònia Sarola Vila SÍ

 

 

De conformitat amb el que disposa l’article 18 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de 
Règim Jurídic del Sector Públic, podran gravar-se les sessions que celebri l'òrgan 
col·legiat.  El  fitxer  resultant  de  l'enregistrament,  juntament  amb  la  certificació 
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expedida pel Secretari de l'autenticitat i integritat d'aquest, i quants documents en 
suport electrònic s'utilitzessin com a documents de la sessió, podran acompanyar a 
l'acta de les sessions, sense necessitat de fer constar en ella els punts principals de 
les deliberacions.

En aquest sentit, es fa constar que acompanya a la present Acta el fitxer resultant de 
l'enregistrament,  i  la  certificació  expedida pel  Secretari  de l'autenticitat  i  integritat  
d'aquest.

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, en el següent enllaç:

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-3387c7d95201/

Els documents en concret són:
-Enregistrament  de  vídeo  R/2022/31  -  SESSIÓ  ORDINÀRIA  DEL  PLE  DEL  DIA 
7/02/2022
-  Certificat  de  la  Reunió  R/2022/31  -  SESSIÓ  ORDINÀRIA  DEL  PLE  DEL  DIA 
7/02/2022 
El Secretari verifica la vàlida constitució de l’òrgan, i acredita la identitat de cadascun 
dels assistents mitjançant l'accés a la seu electrònica amb certificat electrònic. En 
accedir-hi,  tots  els  regidors  i  les  regidores  han  estat  informats  i  autoritzen 
expressament l’enregistrament de la seva imatge i veu, i per a la seva difusió en el 
web de l’Ajuntament. 

L’Alcaldessa-Presidenta obre la sessió, dient que tot i que desitja que desitja que 
sigui la darrera sessió que es faci de manera telemàtica, que la seva voluntat és que 
les sessions siguin presencials. 

 

Seguidament es procedeix a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre 
del dia.

 

A) PART RESOLUTIVA 

 

1.Aprovació de l'acta de la sessió anterior, de data 13-12-2021

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Es dona per llegida l'acta de la sessió anterior, de data 13-12-2021, que ha 
estat  repartida  junt  amb  la  convocatòria  i  s'aprova  per  unanimitat,  sense 
esmenes.

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:05:00 a 0:05:15, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/
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2.Expedient 72/2022. Recurs del grup municipal d'Esquerra Republicana de 
Llançà contra el Ple ordinari de data 13-12-2021

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 6, En contra: 4, Abstencions: 1, Absents: 0

L'Alcaldessa explica i llegeix el text del dictamen.
(...)
Amb sis vots a favor, dels grups municipals de Junts per Llançà i PSC-CP; 
quatre vots en contra, del grup municipal d'Esquerra Republicana de Llançà; i  
una abstenció del grup municipal d'Alternativa per Llançà; s'aprova:

“El Grup municipal  d’Esquerra Republicana de Catalunya – AM, mitjançant 
escrit  de  data  17.12.2021,  Registre  d’entrada  2021-E-RE-3503,  presenta 
recurs  contra  el  ple  realitzat  el  dia  13  de  desembre de  2021,  invocant  la 
nul·litat de ple dret per vulneració del dret a accedir a la documentació per part 
dels regidors, en base a que  els expedients del ple van estar a disposició dels 
regidors, per a la seva consulta, durant un període limitat de temps, atès que 
la  plataforma on  estaven  no  va  ser  accessible  entre  els  dies  12  i  13  de 
desembre de 2021.
 
Els serveis informàtics de l’Ajuntament, han emès informe fent constar que  el 
passat dia 13 de desembre de 2021, coincidint amb el dia de la celebració de 
la Sessió del Ple  Municipal, el consorci AOC va detectar una incidència aliena 
al propi consorci AOC, concretament al servei d’enviament SMS que alhora 
utilitza el  servei  idCATmòbil.  La incidència va durar des de les 13:00h del 
dilluns fins al dimecres dia 15 a les 14:30.
 
Com a conseqüència d’aquest tipus d’incidència,  els usuaris no rebien cap 
SMS amb el codi per confirmar la seva identitat i per tant no podien accedir 
entre d’altres a l’espai reservat per a convocatòries d’òrgans col·legiats fent 
servir idCATmòbil, a diferència dels altres mètodes d’identificació mencionats 
anteriorment en el primer punt de l’informe, que sí van permetre la validació 
d’identitat i l’accés a la plataforma.
En el cas del Ple Municipal del dia 13 de desembre, les notificacions es van 
enviar  el  dia  1  de  desembre  de  2021,  per  tant  la  documentació  va  ser 
accessible durant més de 10 dies, mitjançant idCATmòbil, concretament des 
del dia 1 de desembre de 2021 fins a les 13:00 hores del dia 13 de desembre 
de 2021.
 
Paral·lelament  al  sistema  d’identificació  i  de  disposició  de  documentació 
mencionat en els anteriors punts, l’Ajuntament de Llançà està oferint a cada 
representant de grup municipal, des del mes de maig de 2018, un accés a una 
carpeta privada al núvol, per facilitar documentació puntualment a petició dels 
diferents grups. 
Concretament, la documentació relacionada amb el Pressupost municipal va 
estar a disposició dels regidors des del dia 1 de desembre de 2021, a les 
10:00 hores i fins a dia d’avui.
L’accés a aquesta carpeta no es va veure afectada per la incidència abans 
esmentada de l’ idCATmòbil. 
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El Secretari de la Corporació ha emès informe, fent constar que la celebració 
de la sessió plenària no és un acte administratiu impugnable. En aquest cas, 
el  grup  d’ERC-AM  ha  interposat  recurs  de  reposició  enfront  de  la  sessió 
plenària, però s'ha d'entendre que s'interposa enfront dels acords adoptats, 
perquè la sessió no és un acte administratiu en si mateix susceptible de ser 
recorregut.
Afegeix que de conformitat amb l'article 63 de la LRBRL els membres de la 
Corporació podran impugnar els acords que hagin votat en contra, però no 
aquells en els que s’hagin abstingut o votat a favor.
En conseqüència, s’ha d’entendre que s’impugna l’acord d’aprovació inicial del 
Pressupost per a l’exercici 2022, únic acord que va ser votat en contra per 
aquest Grup municipal.
 
Així  mateix,  informa que de conformitat  amb els  articles 15 i  84 del  Reial 
decret  2568/1986,  de  28  de  novembre,  pel  qual  s'aprova  el  Reglament 
d'Organització, Funcionament i  Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF), 
tota la documentació dels assumptes inclosos en l'ordre del dia haurà d'estar 
a  la  disposició  dels  membres  de  la  Corporació  des  del  mateix  dia  de  la 
convocatòria en la Secretaria d'aquesta. Així doncs, la documentació que es 
tractarà  en  la  sessió  plenària  és  d'accés  directe  per  als  Regidors,  podrà 
examinar-la i fins i tot obtenir còpies de documents concrets que la integri, 
però els originals no podran sortir del lloc en què es trobin posats de manifest.
 
Ara  bé,  en  cap cas diu  la  norma que  s'incomplirà  aquesta  obligació  si  la 
documentació del ple no es troba a la disposició dels Regidors a través del 
gestor d'expedients,  o de manera electrònica.  El  que diu  la Llei  és que la 
documentació ha d'estar a la disposició dels corporatius des del moment de la 
convocatòria en la Secretaria de l'Ajuntament.
El fet que se'ls doni accés als expedients a través de l’  AOC mitjançant el 
IdCat Mòbil,   és per a facilitar la labor als Regidors. Però l'Ajuntament està 
complint  perfectament  amb  la  seva  obligació  tenint  els  expedients  a  la 
disposició  dels  Regidors  des  del  mateix  moment  de  la  convocatòria  en 
Secretaria, encara que hi hagi hagut problemes d'accés a aquests a través 
d'aquests canals durant les sis hores anteriors a la celebració de la sessió.
 
En el cas del Ple Municipal del dia 13 de desembre, les notificacions es van 
enviar  el  dia  1  de  desembre  de  2021,  per  tant  la  documentació  va  ser 
accessible, mitjançant idCATmòbil, concretament des del dia 1 de desembre 
de 2021 fins a les 13:00 hores del dia 13 de desembre de 2021.
Paral·lelament  al  sistema  d’identificació  i  de  disposició  de  documentació 
mencionat, l’Ajuntament de Llançà té habilitat un accés a una carpeta privada 
al  núvol,  a cada representant  de grup municipal  per facilitar  documentació 
puntualment a petició  dels diferents grups.  Concretament,  la documentació 
relacionada amb el Pressupost municipal va estar a disposició dels regidors 
des del dia 1 de desembre de 2021, a les 10:00 hores i fins a dia d’avui. 
L’accés a aquesta carpeta no es va veure afectada per la incidència abans 
esmentada de l’ idCATmòbil. 
 
Per  tot  això,  l'Ajuntament  sí  que  tenia  a  disposició  dels  Regidors  tots  els 
expedients  del  Ple  en  la  Secretaria  de  la  Corporació,  i  concretament 
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l’expedient  d’aprovació  del  Pressupost  Municipal  va  estar  accessible  a  la 
carpeta dels Regidors ubicada al núvol, des del moment de la convocatòria 
del dia 1 de desembre, i fins a la data i hora de celebració del Ple, motiu pel 
qual no s'ha incomplert amb l'obligació legal imposada.
Això,  sense  perjudici  de  manifestar  que  des  de  la  convocatòria  l'1  de 
desembre, podien  haver-los descarregat i obtingut còpies.
 
Per tot això, aquest Ple de l’Ajuntament 

ACORDA:
 
Primer.-  Declarar  que el  recurs de reposició  interposat  pel  grup municipal 
d’ERC-AM contra la sessió plenària del dia 13 de desembre de 2021, s'ha 
d'entendre que s'interposa enfront dels acords adoptats, perquè la sessió no 
és un acte administratiu en si mateix susceptible de ser recorregut.
 
Segon.- Procedeix desestimar el  recurs de reposició contra els  acords als 
quals el grup municipal d’ERC-AM hi va votar a favor o es va abstenir,  de 
conformitat  amb l'article  63 de la  Llei  Reguladora de les Bases de Règim 
Local.
 
Tercer.- Procedeix  desestimar  el  recurs  de  reposició  contra  l’acord 
d’aprovació  inicial  del  Pressupost  per  a  l’exercici  2022,  únic  que  el  grup 
municipal  d’ERC-AM  hi  va  votar  en  contra,  atès  que  no  s'ha  incomplert 
l'obligació  de  tenir  els  expedients  a  la  disposició  dels  corporatius  des  del  
moment de la convocatòria, sinó que aquests es trobava a Secretaria de la 
Corporació per a poder ser examinat, i va estar a disposició dels regidors des 
del dia 1 de desembre de 2021, a les 10:00 hores i fins a la data i hora de la  
celebració  del  Ple,  en  la  carpeta  ubicada  al  núvol,  que  no  es  va  veure 
afectada per la incidència abans esmentada de l’ idCATmòbil.
 
Quart.- Notificar el present acord al grup municipal d’ERC-AM.”

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:05:20 a 0:16:35, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/

 

3.Expedient 169/2022. Donar compte de les dades trameses corresponents a 
l’execució pressupostària corresponent al quart trimestre de 2021 i seguiment 
del Pla d’Ajust.

Favorable Tipus de votació: Donar compte

El Regidor de l'Àrea d'Hisenda, Sr. Francesc Guisset llegeix el dictamen.
 
"La  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’Estabilitat  Pressupostària  i 
Sostenibilitat  Financera,  estableix  l’obligació  de  subministrar  informació 
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referent al compliment d’obligacions contemplades a l’article 15.2 de l’Ordre 
HAP/2105/2012 de primer d’octubre.
 
L’Ordre  HAP/2105/2012  d’1  d’octubre,  per  la  qual  es  desenvolupen  les 
obligacions  de  subministrament  d’informació  previstes  en  la  LO  2/2012, 
LOEPSF, estableix l’obligació trimestral de subministrament d’informació per 
les Entitats Locals, l’article 16, que haurà d’efectuar-se per mitjans electrònics 
a través del sistema que el Ministeri  d’Hisenda i  Administracions Públiques 
habiliti als efectes.
 
En  data  25  de  gener  de  2022,  s’ha  realitzat  la  tramesa  de  la  informació 
corresponent  a  l’execució  pressupostària  estimada  pel  quart  trimestre  de 
2021, a través de l’oficina virtual per la coordinació amb les Entitats Locals del 
MINHAP, segons les dades estimades, pendent de la liquidació de l’exercici  
2021.
 
De  les  dades  trameses  d’execució  estimada  per  al  4t  trimestre  de  2021; 
juntament  amb  l’informe  d’avaluació  emès per  la  Intervenció  Municipal  en 
resulten les següents dades, que es fan constar, a títol informatiu atès que les 
regles  fiscals  estan  suspeses  pels  exercicis  2020  i  2021,  per  l’Acord  del 
Consell de Ministres de 6 d’octubre de 2020, i tenint en compte l’Acord del 
congrés dels Diputats de 2 d’octubre de 2020:
 

- Compliment  l’objectiu  d’Estabilitat  Pressupostària,  amb  resultat  de 
capacitat de finançament. 

- Compliment  de  l’objectiu  de  la  Regla  de  la  Despesa,  tanmateix  no 
s’avalua el compliment de la regla de la despesa.

 
Pel què fa al seguiment del Pla d’Ajust, l’article 10 del Reial Decret-Llei 7/2012 
de 9 de març,  pel  qual  es  crea el  Fons de Finançament  de  Pagament  a 
proveïdors, es recull l’obligació general, que les Entitats Locals que concertin 
operacions  d’endeutament  previstes  en  l’esmentat  decret-llei,  hauran  de 
presentar  anualment  al  Ministeri  d’Hisenda i  Administracions Públiques,  un 
informe  del  Interventor  sobre  l’execució  dels  plans  d’ajust  contemplats  en 
l’article 7 del Reial Decret-Llei 4/2012, de 24 de febrer, del qual se’n donarà 
compte al Ple de la Corporació Local.
 
En  data  25  de  gener  de  2022,  s’ha  realitzat  la  tramesa  de  la  informació 
corresponent a l’execució i seguiment del pla d’ajust corresponent a l’exercici 
2021, a través de l’oficina virtual per la coordinació amb les Entitats Locals del 
MINHAP, segons les dades estimades, pendent de la liquidació de l’exercici  
2021.
 
Que en l’expedient consta informe de la Interventora accidental pel què fa al 
Pla d’Ajust en relació a les dades previstes sobre l’execució del quart trimestre 
de 2021.
 
Per tot això, aquesta regidoria proposa el següent
 
ACORD
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Primer.-  DONAR  COMPTE  al  Ple  de  l’informe  d’avaluació  emès  per  la 
Intervenció municipal,  d’acord els resultats  assenyalats a la part  expositiva 
d’aquest acord per a les dades d’execució pressupostàries corresponents al 4t 
trimestre de 2021, de conformitat amb el que disposa la Llei Orgànica 2/2012, 
de 27 d’abril d’Estabilitat Pressupostària i Estabilitat Financera, que estableix 
l’obligació  de  subministrar  informació  referent  al  compliment  d’obligacions 
contemplades a l’article 15 i 16 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre.
 
Segon.- DONAR COMPTE al Ple de l’execució i seguiment del Pla d’Ajust 
regulat pel Reial Decret-Llei 7/2012, de 9 de març, pel qual es crea el Fons de 
Finançament del Pagament a proveïdors, es recull l’obligació general, que les 
Entitats Locals que concertin les operacions d’endeutament previstes en 
l’esmentat decret-llei, hauran de presentar anualment al Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques."
 
El Ple de la corporació es dona per assabentat.

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo i les deliberacions, en els minuts 
0:16:39 a 0:17:52, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/

 

4.Expedient 2607/2021.Aprovació inicial de l’Ordenança municipal reguladora 
de guals i reserves d’estacionament.

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 6, En contra: 0, Abstencions: 5, Absents: 0

El Regidor de l'Àrea, Sr. Francesc Guisset llegeix el text del dictamen.
(...)
 
 
Amb sis vots a favor, dels grups municipals de Junts per Llançà i del PSC-
CP;  i cinc abstencions del grup municipal d'Esquerra Republicana de Llançà i 
d'Alternativa per Llançà; s'aprova:
 
"Per  a  la  correcta  gestió  i  organització  de  la  via  pública  és  necessari 
l’establiment d’un seguit de normes que en regulin el seu ús per tal d’evitar 
que el domini públic sigui utilitzat de forma incorrecta. 
Amb  aquesta  finalitat  l’Ajuntament  de  Llançà  vol  iniciar  els  tràmits  per 
l’aprovació d’una Ordenança municipal reguladora de guals i reserves de via 
pública.
 
Els Serveis Jurídics han elaborat el document de l’Ordenança municipal que 
pretén ser una eina jurídica que concreti i aclareixi els conceptes de guals i 
reserves d’estacionament i  reserves de via pública, el  règim de llicència al 
qual estan subjectes, els drets i deures dels seus titulars així com també el 
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procediment  sancionador  que  s’aplicarà  en  cas  d’incompliment  del  text 
normatiu.
 
En base a la potestat d'autoorganització prevista per a les entitats locals als 
articles 4 de la Llei reguladora de les bases del règim local, i 8 del text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d'abril, aquest Ple de la Corporació
 
ACORDA:
 
Primer.- APROVAR inicialment l’Ordenança municipal reguladora de guals i 
reserves de via pública.
 
Segon.- SOTMETRE a informació pública per un termini de trenta dies hàbils,  
mitjançant  anunci  publicat  en el  Butlletí  Oficial  de la  Província,  en el  Diari 
Oficial  de la  Generalitat  de Catalunya,  en un dels  mitjans de comunicació 
escrita diària, en el tauler d’anuncis electrònic de la Corporació i en el web 
municipal, perquè es pugui examinar l’expedient i formular les reclamacions i 
suggeriments  que  estimin  pertinents.  En  el  cas  que  no  es  presentin 
reclamacions o suggeriments en el termini indicat, l'acord d'aprovació inicial 
s'elevarà a definitiu sense necessitat d’acord exprés.
 
Tercer.- Un cop aprovada definitivament l’Ordenança, el seu text es publicarà 
íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província de Girona, al tauler d’anuncis 
electrònic i al web  municipal i s’anunciarà en el DOGC la referència del BOP 
en què s’hagi publicat íntegrament, i es trametrà còpia a l’Administració de 
l’Estat i de la Generalitat de Catalunya.
 
Quart.- FACULTAR  a  la  Sra.  Alcaldessa-Presidenta,  Núria  Escarpanter  i 
Olivet,  per  signar  tota  classe  de  documents  relacionats  amb  aquest 
assumpte.”

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:17:55 a 0:20:20, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/

 

5.Expedient 179/2022 Moció per aclarir la veritat sobre els atemptats de 
Barcelona i Cambrils del 17 d'agost de 2017.

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 7, En contra: 0, Abstencions: 4, Absents: 0

La Regidora  portaveu del  grup municipal  de  Junts  per  Llançà,  Sra.  Sònia 
Sarola, llegeix el text del dictamen.
(..)
Amb set vots a favor, dels grups municipals de Junts per Llançà i d'Esquerra 
Republicana de Llançà; i quatre abstencions, dels grups municipals PSC-CP i 
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Alternativa per  Llançà, s'aprova:
 
"Davant la gravetat de les acusacions fetes en seu judicial per l’ex comissari 
José Manuel Villarejo i ateses les evidents relacions existents entre l’Imam de 
Ripoll  i  els  Serveis  Secrets  espanyols,  que fins  avui  no  han estat  objecte 
d’investigació judicial ni parlamentària.
 
El Ple de la Corporació adopta els següents
ACORDS:
 
Primer.-   Sol·licitar  al  Congrés  dels  Diputats  la  creació  d’una  Comissió 
d’investigació que tingui com a finalitat investigar les relacions entre l’Imam de 
Ripoll,  Abdelbaki  Es  Satty  i  els  serveis  secrets  espanyols  i  les  possibles 
responsabilitats  d’aquests  i  altres  estaments  estatals  en  la  comissió  dels 
atemptats.
 
Segon.-   Sol·licitar  a  la  Fiscalia  General  de  l’Estat  que  investigui  les 
declaracions efectuades per l’ex comissari José Manuel Villarejo i impulsi la 
corresponent investigació judicial  dels  fets  que varen desencadenar en els 
atemptats ocorreguts a Catalunya l’agost de 2017.
 
Tercer.- Sol·licitar al Gobierno de España que procedeixi a desclassificar com 
a matèria reservada a l’empara de la Llei sobre Secrets Oficials els documents 
confiscats  a  l’ex  comissari  Villarejo  que  tinguin  relació  amb  els  atemptats 
ocorreguts a Catalunya l’agost de 2017.
 
Quart.-  Instar  el  Govern  de  la  Generalitat  a  emprendre  les  accions 
necessàries  per  aclarir  la  veritat  sobre  l’eventual  responsabilitat  del  CNI  i 
altres  estaments  estatals  en  l’atemptat  del  17  d’agost,  arribant  a  quantes 
instàncies siguin a l’efecte necessàries.
 
Cinquè.-  Reconèixer la tasca que varen tenir aquell dia Mossos d’Esquadra, 
Guàrdia Urbana i altres agents del sistema d’emergències, per la seva ràpida 
intervenció.
 
Sisè.- Tenir sempre present la memòria de les víctimes del 17 d’agost i vetllar 
perquè el govern rescabali els familiars i es preservi la seva memòria i 
dignitat.”

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:20:22 a 0:24:42, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/

 

6.Expedient 180/2022 Moció per afavorir l'ús social del català

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 7

N
H

JY
H

D
Y5

92
G

AT
D

KE
Q

W
7J

9P
N

R
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//l
la

nc
a.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 9
 d

e 
21

 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-3387c7d95201/
https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-3387c7d95201/


La Regidora  portaveu del  grup municipal  de  Junts  per  Llançà,  Sra.  Sònia 
Sarola, llegeix el text del dictamen.
(..)

 
Per unanimitat, s'aprova:

 
"La llengua  d'un  poble  toca  aspectes  fonamentals  de  la  vida  individual i 
col·lectiva.  Els  experts  consideren  la llengua  com  una  part  integrant  d’un 
cultura en el sentit antropològic, però tanmateix es constata, en el moment 
actual, que un dels efectes de la globalització és la reducció de la llengua a 
una pura eina de comunicació.
 
El  català  no  només  no  està  exempt  de  patir  tots  aquests  efectes  de  la 
globalització sinó que com a llengua minoritària, i com a llengua marginada o 
perseguida de forma intermitent durant els darrers 300 anys, encara està molt 
més perjudicada, fins al punt que ja han sorgit veus des de l’àmbit acadèmic 
que alerten que aquest fenomen pot acabar, en un futur, empitjorant de forma 
alarmant la situació.
 
La nostra comarca no es troba al marge d’aquesta situació. Òmnium Cultural 
de l’Alt Empordà acaba de proclamar que "l'ús social de la llengua catalana es 
troba  en  situació  d’emergència"  i  per  això  ha  iniciat  la campanya  “Fem-la 
petar" per tal de crear grups de conversa heterogenis entre catalanoparlants i 
gent nouvinguda  amb  diferents  orígens  i  cultures.  D'altra  banda,  diversos 
centres educatius de casa nostra ja estan elaborant normes per promoure l'ús 
del català entre els alumnes, davant la caiguda en picat que ha patit, en poc 
més d’una dècada.
 
Aquest retrocés, reconegut a l’Alt Empordà però global arreu de Catalunya, ha 
provocat que els departaments d’Educació, Recerca i Universitats i Cultura, de 
la Generalitat de Catalunya, estiguin preparant diverses accions per executar 
de  forma  transversal,  adreçades  totes  elles  a  fer  front  a  la  feblesa  que 
el català té i pot tenir encara més en el futur, en el seu ús tant educatiu com 
social.  Un retrocés,  a  més,  que pot  agreujar-se  arran  de la  sentència  del 
Tribunal  Suprem  contra  el  model  d’escola  catalana  i  el  seu 
enfocament pedagògic.
 
El ple de la Corporació ACORDA:
 
PRIMER:  L’Ajuntament de Llançà, conscient de la feblesa que té l'ús de la 
llengua  catalana  en  l'àmbit  social  i  en  l’àmbit  educatiu  de  la  comarca, 
fomentarà  totes  aquelles  accions  que  estiguin  al  seu  abast  per  tal 
d’aconseguir una reversió d’aquest fenomen.
 
SEGON: L’Ajuntament de Llançà col.laborarà amb els centres educatius i amb 
les entitats locals que impulsin iniciatives en aquest sentit, donant-los suport 
en totes aquells àmbits de la seva competència.
 
TERCER: L’Ajuntament  de  Llançà fomentarà  l'ús  del  català  en  la  retolació 
dels comerços, oficines
i  empreses de Llançà, tant els de nova obertura com els que ja estan en 
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funcionament,  d’acord amb el  Codi  de Consum de Catalunya i  la  resta de 
normativa de la legislació.
 
QUART: L'Ajuntament de LLançà impulsarà campanyes de sensibilització per 
tal d'evitar la subordinació lingüística de la població, especialment entre els 
infants, joves i adolescents. En aquest sentit les xarxes socials poden ser una 
bona eina per fomentar aquest ús social del català.
 
CINQUÈ: l'Ajuntament de LLançà promourà les iniciatives de la Plataforma 
per la Llengua, adaptades a la realitat local i comarcal, per tal d'assolir tots 
aquests objectius.

SISÈ :  Autoritzar l'equip de govern de l'Ajuntament de Llançà a realitzar tants 
actes i gestions com siguin necessaris per al compliment d'aquests acords. “

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:24:45 a 0:31:00, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/

 

7.Expedient 222/2022 Moció per a la reparació i restitució de la memòria de les 
acusades de bruixeria

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 10, En contra: 0, Abstencions: 1, Absents: 0

La Regidora d'Esquerra, Sra. Maria Solé, llegeix el text del dictamen.
(..)
 
Amb  deu  vots  a  favor,  dels  grups  municipals  d'Esquerra  Republicana  de 
Llançà, de Junts per Llançà i del PSC-CP; i una abstenció del grup municipal  
Alternativa per  Llançà, s'aprova:
 
"La cacera de bruixes és un clar exemple dels atacs i  la discriminació als 
quals les dones han estat sotmeses al llarg de la història. Al segle XV, en una 
societat impregnada per la misogínia, moltes van ser acusades injustament de 
provocar  mort  i  destrucció,  i  se  les  va  tractar  com  a  membres  d'una 
organització criminal liderada pel mateix diable.
 
La base per acusar-les era la mentida i la manera de forçar-les a confessar 
aquests crims inversemblants eren les tortures més terribles. Contra aquestes 
dones, el poder es va saltar les pròpies lleis i les va jutjar sense cap garantia  
processal. Aquelles dones van ser el boc expiatori d'una societat convençuda 
de  l’origen  malèfic  de  les  seves  desgràcies  i  disposada  a  buscar-ne  les 
culpables i assenyalar-les.
 
Catalunya va ser un dels llocs d’Europa on més dones van ser acusades de 
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bruixeria.  Recentment,  s’ha recuperat el  nom de més de set-centes dones 
que, entre els segles XV i XVIII, van ser torturades i executades a la forca. 
Dones  immigrades,  dones  pobres,  dones  guaridores,  dones  considerades 
conflictives, dones vídues... Totes elles estigmatitzades i assenyalades pels 
seus propis veïns i veïnes com a bruixes o metzineres.
 
A la nostra zona es va processar i executar Escolàstica Comerma, que vivia a 
Sant Pere de Rodes i que fou executada el 1706. 
 
Malgrat ser una persecució sistemàtica i  massiva encara són escassos els 
estudis històrics sobre aquest fet,  especialment els interpretatius, i  no s’ha 
incorporat de manera normalitzada aquest episodi als currículums acadèmics. 
Tampoc s’han impulsat polítiques públiques de reparació de la memòria de les 
víctimes.
 
Tot  aquest  cúmul  d'injustícies  ha  portat  la  revista  Sàpiens  a  impulsar  la 
campanya No eren bruixes.  Eren dones,  que ja  compta amb el  suport  de 
milers  de  ciutadans,  entre  ells  centenars  d’historiadors.  La  proposta  és 
promoure un acte de justícia històrica en la línia de les iniciatives que han 
sorgit  en altres indrets,  com Escòcia, Suïssa, Noruega o Navarra, amb els 
objectius següents:
 

    -Recuperar  la  memòria  d’aquelles  dones  innocents  sense  prejudicis  ni 
falsedats. 
 

    - Promoure'n la reparació i dignificar-les per mitjà d’actes de desgreuge per tot 
el territori, a nivell municipal i també nacional.
 
 

     -Reivindicar totes les dones que han estat reprimides al llarg de la història.
 
Com  a  representants  d’una  població  que  va  participar  en  la  “cacera  de 
bruixes” creiem que cal sumar-nos a aquesta iniciativa i per això, el Ple de 
l’Ajuntament  
 
ACORDA:
 
Primer.- Reconèixer  les  acusades  i  condemnades  per  bruixeria  com  a 
víctimes innocents d’una persecució que va dur a l’assassinat de milers de 
dones  arreu  del  món  i  fer  actes  d’homenatge  i  de  reparació  de  la  seva 
memòria.
 
Segon.- Promoure accions per donar a conèixer la cacera de bruixes a la 
població, i de sensibilització sobre aquest episodi històric i les seves causes.
 
Tercer.- Iniciar la revisió del nomenclàtor municipal per tal d’incloure-hi el nom 
d’Escolàstica  Comerma  condemnada  per  bruixeria,  com  a  exercici  de 
reparació històrica i de feminització dels noms dels carrers.
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Quart.- Sumar l’Ajuntament a la campanya “No eren bruixes. Eren dones” i 
participar a les activitats amb els mateixos objectius que es puguin proposar 
des d’altres institucions.
 
Cinquè.- Exhortar el Govern de Catalunya a impulsar estudis científics amb 
perspectiva  de  gènere  sobre  la  cacera  de  bruixes  i  les  seves  causes, 
incorporar aquest fet al currículum acadèmic i promoure accions de reparació 
de  la  memòria  de  les  víctimes  i  de  sensibilització  sobre  els  valors  de  la 
diversitat i els drets humans.
 
Sisè.- Traslladar aquests acords al Parlament de Catalunya i als impulsors de 
la campanya “No eren bruixes. Eren dones”.

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:31:04 a 0:35:36, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/

 

8.Expedient 223/2022 Moció de suport al model d’escola i a la llengua catalana

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 7, En contra: 0, Abstencions: 4, Absents: 0

El Regidor d'Esquerra, Sr. Simon Calsina, llegeix el text del dictamen.
(...)
Amb set vots a favor, dels grups municipals d'Esquerra Republicana de Llançà 
i de Junts per LLançà; i quatre abstencions, dels grups municipals PSC-CP i 
Alternativa per  Llançà, s'aprova:
 
“Davant  del  recent  aval  del  Tribunal  Suprem  a  la  sentència  del  Tribunal 
Superior  de  Justícia  de  Catalunya  que  obliga  tots  els  centres  educatius 
catalans a fer un mínim d’un 25% de les classes en castellà, l’Associació de 
Municipis per la Independència i l’Associació Catalana de Municipis proposen 
a  tots  els  ajuntaments  catalans  donar  suport  al  manifest  de  la  plataforma 
unitària Somescola, així com recolzar les diferents iniciatives que sorgeixin per 
donar suport al model d’escola catalana i a la llengua del nostre país. 
 
MANIFEST
 
1. Aquesta sentència és un nou intent d’agressió al model d’escola catalana i  
el seu enfocament pedagògic. Un model consolidat, garant de competències 
lingüístiques i avalat àmpliament per la societat catalana al llarg de dècades. 
Tant els estudis com les dades sobre els resultats de la immersió lingüística 
evidencien que és un model d’èxit, tant per als alumnes com per al si de la 
societat:  contribueix  a  la  cohesió  social,  a  la  igualtat  d’oportunitats  i  a  la 
normalització de l’ús del català.
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2.  Somescola  considera  intolerable  la  intrusió  dels  tribunals  per  regular  el  
model i la política educativa del país. Són els professionals de l’educació, i no 
els  juristes,  els  qui  han  de  determinar  quin  model  d’ús  garanteix  la 
competència lingüística dels alumnes en cada cas. Que un jutge determini de 
manera arbitrària el percentatge d’hores que calen per aprendre una llengua 
és un escarni als professionals de l’educació.
 
 
3.  Sentències  com  la  del  TSJC  abonen  arguments  falsos  i  perillosos 
d’instrumentalització política de l’educació i de la llengua. Davant d’això, ens 
reafirmem en el fet que l’escola catalana ha estat i ha de seguir sent un actor  
cabdal que afavoreixi la inclusió i la cohesió social al nostre país, des d’una 
perspectiva intercultural. D’aquesta manera, que segueixi garantint la igualtat 
d’oportunitats  de  creixement  acadèmic  i  personal,  inclosa  la  competència 
comunicativa plena en les llengües d’ús normal a la societat.
 
4. Somescola denuncia que aquesta sentència no representa un cas aïllat: els 
continus atacs polítics i  judicials  contra la  llengua catalana i  l’educació en 
català responen a una voluntat de minoritzar la llengua catalana en tots els 
seus usos socials, fins al punt que els diferents àmbits d’actuació en català, 
inclòs el model d’escola catalana, viuen sota una amenaça permanent. De fet, 
al contrari del que alguns voldrien fer creure, la situació del català a les aules 
viu  una  situació  crítica,  segons  els  darrers  informes  del  Departament 
d’Educació: més d’un 28% d’alumnes no fa servir mai o gairebé mai el català 
a l’escola, per posar només un exemple. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Llançà  ACORDA:
 
Primer. Fem una crida al conjunt de la societat catalana a mobilitzar-se per 
defensar el model educatiu català, i instem a reforçar el treball conjunt per a 
consolidar-lo, protegir-lo i millorar-lo. Així mateix, instem a les institucions a 
blindar  aquest  consens  de  país  aprofitant  el  marc  polític  generat  per  una 
majoria àmplia del Parlament amb el Pacte Nacional per la Llengua. I instem 
al  govern  espanyol  a  respectar  aquests  grans  acords  avalats  també 
legislativament per una àmplia majoria parlamentària.
 
Segon. Ens comprometem a col·laborar, participar i promoure l’adhesió a les 
mobilitzacions  i  accions  que  s’organitzin  per  defensar  el  model  d’escola 
catalana  i  denunciar  la  intromissió  dels  tribunals  en   contra  de  l’ús  de  la 
llengua.  El català arrossega una llarga tradició de persecució i marginació per 
part de l’estat espanyol, que es manté en l’actualitat i es troba en una situació 
de  discriminació  per  part  de  les  administracions  que  compta  amb  el 
recolzament dels tribunals. 
 
Tercer. El model  d’escola catalana és un consens social  compartit  per  un 
ampli ventall de la societat catalana, que ha de seguir contribuint a la cohesió i 
la progressió social, i a la igualtat d’oportunitats en aquest país, amb la finalitat 
de construir una societat més cohesionada, democràtica i lliure. Per aquest 
motiu ens comprometem a defensar-lo i protegir-lo davant les agressions que 
està patint. Només dels del consens dels actors polítics, socials i educatius de 
Catalunya es pot actuar sobre aquest model d’èxit. 
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Quart. Comunicar  el  següent  acord  a  la  plataforma  Somescola,  al 
Departament  d’Educació  i  al  Departament  de  Cultura  de la  Generalitat  de 
Catalunya, a l’Associació de Municipis per la Independència i a l’Associació 
Catalana de Municipis.”

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:35:40 a 0:44:05, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/

 

9.Expedient 228/2022 Moció per refer i reforçar el consens sobre el model 
lingüístic del sistema educatiu de Catalunya per millorar l’aprenentatge i ús de 
les llengües en un context plurilingüe

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 3, En contra: 0, Abstencions: 8, Absents: 0

El portaveu del grup municipal socialista, Sr. Francesc Guisset, llegeix el text 
del dictamen.
(...)
Esmenat el text de la Moció, amb tres vots a favor, del grup municipal PSC-
CP;  i  vuit  abstencions,  dels  grups  municipals  Junts  per  Llançà,  Esquerra 
Republicana de LLançà i Alternativa per Llançà; s'aprova:
 
"EXPOSICIÓ DE MOTIUS
El model lingüístic del sistema educatiu català ha estat una de les principals 
eines  de  cohesió  i  promoció  social  i  que  millor  ha  garantit  la  igualtat 
d’oportunitats  pel  que  fa  a  l’aprenentatge  i  ús  de  les  llengües  oficials  a 
Catalunya. Ha estat un model àmpliament defensat per la comunitat educativa 
i  la  societat,  en  la  mesura  que  ha  assegurat  que  tots  els  nens  i  nenes 
aprenguin el  català i  el  castellà  a l’escola,  i  ha contribuït  a la  convivència 
normal d’aquestes llengües a la societat i als centres educatius, fent possible 
el bilingüisme real. A diferència d’altres Comunitats Autònomes, Catalunya va 
optar en el seu moment per no separar l’alumnat en funció de la llengua, i  
aquesta  ha estat  una de  les  riqueses del  sistema educatiu  fins  avui,  que 
devem especialment a Marta Mata i Pepe González.
 
Des del  punt  de  vista  legislatiu,  la  Llei  d’Educació  de  Catalunya de 2009 
estableix un model plurilingüe que recull en el seu Títol II el dret i deure de 
conèixer les llengües oficials i,  en concret,  l’article 10.1. determina que els 
currículums han de garantir el ple domini de les llengües oficials catalana i 
castellana en finalitzar l’ensenyament obligatori.  Concretament, cada centre 
educatiu elabora un projecte lingüístic de centre d’acord amb la composició 
del seu alumnat i de l’entorn, amb l’objectiu de  garantir el domini bilingüe al 
final  de l’educació obligatòria,  que requereix el  vist  i  plau del  Departament 
d’Educació. Per tant, aquest model no hauria de ser ni monolingüe ni uniforme 
pel  conjunt  de  Catalunya,  sinó  que  s’hauria  d’entendre  com  una  eina 
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pedagògica que ha de tenir en compte la diversitat sociolingüística del conjunt 
del territori i l’autonomia dels centres. 
 
Algunes dades són rellevants a l’hora d’avaluar el rendiment d’aquest model  
pedagògic:  els  resultats  de  les  proves  de  competències  lingüístiques 
realitzades pel Consell Superior d’Avaluació del Sistema Educatiu, al llarg de 
tota la trajectòria escolar, acrediten que l’alumnat té un coneixement similar de 
la llengua catalana i  castellana; en el  cas de 6è de Primària,  la diferència 
mitjana es quantifica en menys de dos punts en una escala de 100. I, segons 
els resultats en comunicació lingüística del propi Ministeri d’Educació, el nivell  
de  castellà  a  Catalunya  és  equiparable  també  al  de  la  resta  de  CCAA 
espanyoles.
 
Per tant, les dades disponibles dels resultats obtinguts tant en l’adquisició de 
competències bàsiques com en els resultats de finals de cicle i en les proves 
d’accés a la universitat no posen en entredit la qualitat del sistema, si bé es 
constaten diferències importants pel que fa a la realitat sociolingüística entre 
els anys 80 i l’actualitat: l’arribada d’un significatiu flux d’alumat provinent de la 
immigració estrangera amb més de 250 llengües maternes d’ús habituals als 
centres educatius, la irrupció d’avenços tecnològics o la transformació digital 
que han canviat les pautes de consum audiovisual, la polarització política dels 
darrers anys, que ha debilitat el suport social a aquest model o una concepció 
diferent del català per part dels joves o de les famílies com a instrument de 
promoció social, entre d’altres.
 
Tant  és  així  que,  en  els  darrers  anys,  hi  ha  hagut  reaccions  polítiques 
significatives  contràries  a  aquest  model.  A  banda  de  les  demandes  d’una 
vuitantena de famílies a Catalunya exigint l’escolarització en castellà (del milió 
i  mig  de  famílies  del  sistema  educatiu),  al  juliol  de  2015,  el  Ministeri 
d’Educació,  Cultura  i  Esports  dirigit  per  Íñigo  Méndez  de  Vigo  (PP)  va 
presentar  una  demanda  contra  la  Generalitat  de  Catalunya  per  la  seva 
inactivitat  per fer efectiu l’ús del  castellà en una proporció raonable en els 
centres educatius de Catalunya. Aquesta demanda va ser ampliada al 2016 i 
2017 i el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya (TSJC), al desembre de 
2020, va dictar sentència per la qual estimava parcialment el recurs interposat 
per l’Advocacia de l’Estat, i que instava la Generalitat a “adoptar les mesures 
que  fossin  necessàries  a  efectes  de  garantir  que,  en  els  ensenyaments 
compresos en el sistema educatiu de Catalunya, tot l’alumnat rebi de forma 
efectiva i immediata ensenyament mitjançant la utilització vehicular normal de 
les  dues  llengües  oficials  en  els  percentatges  que  es  determinin,  que  no 
podran ser inferiors als 25% en un i altre cas”. La Generalitat va interposar un 
recurs de cassació davant del Tribunal Suprem (TS) al  novembre de 2021 
al·legant  la derogació de la LOMCE i  remarcant  els canvis de la nova llei  
educativa (LOMLOE), però el TS l’ha inadmès, i un cop dictada la providència, 
en el  termini  de 10 dies,  el  TSJC haurà de comunicar  a  la  Generalitat  la 
fermesa de la sentència i ordenar la seva execució.
 
És  en  aquest  context,  i  atenent  als  canvis  socials,  culturals  i  polítics 
experimentats des dels anys 80, i sobretot tenint en compte la nova realitat  
sociolingüística  així  com  els  nous  reptes  pel  que  fa  als  objectius  de 
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plurilingüisme  que  considerem  necessari  actualitzar,  refer  i  reforçar 
políticament i social el consens relatiu al model lingüístic del sistema educatiu 
de Catalunya per millorar l’aprenentatge i l’ús de les llengües, partint de la 
realitat actual, i per això el Ple municipal 
 
ACORDA:
 
Primer.-  Continuar defensant el foment, la protecció i l’impuls de la llengua 
catalana al conjunt de la societat i, concretament, la preservació del català 
com a llengua vehicular del sistema educatiu de Catalunya, sense excloure el 
castellà.
 
Segon.- Constatar que el model lingüístic del sistema educatiu de Catalunya 
ha estat una eina de cohesió i promoció social a Catalunya que ha aconseguit 
una escola no segregadora per motius de llengua ni d’origen, que ha cercat la 
igualtat  d’oportunitats  del  conjunt  de  l’alumnat.  Reconèixer  el  paper 
determinant  del  conjunt  de  la  comunitat  educativa  en  la  defensa  i  
funcionament d’aquest model educatiu, defensar la seva pluralitat (docents, 
famílies, sindicats, moviments de renovació pedagògica, etc.) i  preservar-la 
com a valor intrínsec d’una societat plenament democràtica.
 
Tercer.-  Seguir garantint a l’alumnat el domini ple i  equivalent de les dues 
llengües oficials, el català i el castellà (i l’occità- aranès a l’Aran) al final de 
l’educació  obligatòria  (ESO),  així  com progressivament  de  l’anglès  (o  una 
tercera  llengua),  destinant  els  recursos  humans,  formatius  i  econòmics 
necessaris per assolir aquest objectiu.
 
Quart.-  Preservar el criteri pedagògic i l’autonomia de cada centre educatiu 
per complir els objectius que marca la normativa vigent, a l’hora d’elaborar els 
projectes lingüístics, que necessàriament s’han d’adaptar amb flexibilitat a la 
realitat  sociolingüística  de  l’alumnat  i  del  seu  entorn,  una  realitat  que  és 
canviant  i  no  uniforme a tot  el  territori,  i  que han de continuar  essent  els 
instruments pedagògics per assolir l’objectiu del domini bilingüe al final de la 
ESO,  elaborats  amb  l’acompanyament  o  assessorament  del  Departament 
d’Educació,  regularment  avaluats  i  revisats  si  escau  per  la  pròpia 
administració educativa.
 
Cinquè.-   Donar  trasllat  d’aquesta  Moció  al  Consell  Escolar  Municipal,  les 
AMPAs/AFAs/AFIs així com als centres educatius del municipi, al Govern de 
la Generalitat, als Serveis Territorials del Departament d’Educació, al Ministeri 
d’Educació  i  Formació  Professional  del  govern  espanyol,  els  grups 
parlamentaris  del  Parlament  de  Catalunya  i  del  Congrés  dels  Diputats,  a 
AFFAC, FAPAES, FAPEL, Som Escola, AEB i el Marc Unitari de la Comunitat 
Educativa (MUCE).”

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 0:44:12 a 1:01:45, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/
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B) Assumptes urgents 

 
L’Alcaldessa proposa votar la urgència d’incloure l’assumpte que segueix en l’Ordre 
del dia de la sessió.

Per unanimitat, s’aprova incloure’l.

10. Expedient 1610/2021. Aprovació inicial del Projecte d’instal·lació de dues 
estacions de recàrrega de vehicles elèctrics presentat per Endesa X Servicios 
SL.

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 6, En contra: 0, Abstencions: 5, Absents: 0

El Regidor de l'Àrea, Sr. Francesc Guisset, llegeix el text del dictamen.
(...)
Amb sis vots a favor, dels grups municipals Junts per LLançà i del PSC-CP; i  
cinc abstencions, dels grups municipals d'Esquerra Republicana de Llançà i 
d'Alternativa per Llançà, s'aprova:
 
 
“Pol  Olivella  Farell,  en  representació  d’Endesa  X  Servicios  SL,  mitjançant 
escrit RE 2021-E-RE-3171, de data 11 de novembre de 2021, va presentar 
una memòria tècnica que descriu els treballs d’instal·lació de dos punts de 
recàrrega  per  a  vehicles  elèctrics  a  l’aparcament  de  Sant  Carles  i  a 
l’aparcament Rafael  Estela de Llançà i,  a l’efecte,   sol·licitava la concessió 
demanial de sòl públic on es preveu la instal·lació dels punts de recàrrega.
 
En data 13 de desembre de 2021, el Ple de l’Ajuntament va acordar aprovar 
inicialment  el  Projecte  d’instal·lació  de  dues  estacions  de  recàrrega  de 
vehicles elèctrics presentat per Endesa X Servicios SL., i el Plec de clàusules 
administratives particulars reguladores del contracte de concessió demanial. 
Aquest acord, juntament amb el plec de clàusules administratives particulars, 
es va sotmetre a informació pública mitjançant la publicació de l’edicte de data 
24 de desembre de 2021 al BOPG número 245 i a la pàgina web municipal.
 
En data 3 de febrer de 2022, Endesa X Servicios SL, mitjançant escrit RE 
2022-E-RE-352, presenta nova Memòria tècnica per a la instal·lació de dos 
punts de recàrrega per a vehicles elèctrics a l’Avinguda Pau Casals i  a la 
Plaça  de  les  Esplanes,  en  substitució  de  l’anterior  sol·licitud  ateses  les 
complicacions  a  nivell  operatiu  i  de  tipus  normatiu  de  reglament  de  baixa 
tensió  que  han  detectat  a  les  ubicacions  inicialment  proposades.  Aquesta 
modificació de l’emplaçament inicial ve donada per qüestions i requeriments 
interns de la mateixa companyia Endesa. 
 
L’enginyer  tècnic  municipal  ha  emès  informe  valorant  la  necessitat  de  la 
instal·lació davant l’increment evident del nombre de vehicles elèctrics en un 
context de canvi climàtic. La instal·lació d’aquest punts de recàrrega elèctrica 
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dels  vehicles  té  per  finalitat  satisfer  les  noves  necessitats  de  la  població, 
contribuint, alhora, al foment de la mobilitat sostenible. Igualment, exposa que 
els punts de recàrrega de vehicles elèctrics que es pretenen instal·lar estarien 
ubicats un d’ells a l’Avinguda Pau Casals, a les primeres places de la zona 
d’aparcaments  en bateria  de  la  pineda existent,  i  l’altre  a  la  Plaça de les 
Esplanes (més concretament al carrer 8 de març), prop de la zona existent per 
la recollida de residus sòlids urbans. 
 
Consta a l’expedient informe de secretaria en el que es fa constar el règim 
jurídic de la concessió administrativa per adjudicació directa de l’ús privatiu 
d’una porció de terreny de domini públic, per la instal·lació de dues estacions 
de recàrrega de vehicles elèctrics, que   comportarà l’ús privatiu per part del 
concessionari  amb  salvaguarda  del  dret  de  propietat  i  sense  perjudici  de 
tercers, i que porta sempre implícita la facultat de l'ens local de resoldre les 
concessions abans del  seu venciment,  si  ho  justifiquen les  circumstàncies 
sobrevingudes d'interès públic.
 
S’ha redactat el Ple de Clàusules administratives particulars reguladores del 
contracte de concessió demanial.
 
De conformitat  amb el que disposa l’article 64 del Reglament de Patrimoni 
dels ens locals de Catalunya (Decret 336/1988, de 17 d’octubre), relacionat 
amb el procediment d’adjudicació específic que regula l’article 96 de la Llei de 
Patrimoni de les Administracions Públiques, i  l’article 137.4 en relació amb 
l’article 93 apartat 1 de la Llei 33/2003, de patrimoni de les administracions 
publiques  respecte  del  procediment  d’adjudicació  directa  del  contracte  de 
concessió del domini públic, aquest Ple de l'Ajuntament
 
ACORDA:
 
Primer.- DEIXAR sense efecte l’acord de Ple de data 13 de desembre de 
2021, per desistiment de l’interessat. 
 
Segon.- DECLARAR l’oportunitat  i  interès general de l’ocupació sol·licitada 
per  la  instal·lació  de  dues  estacions  de  recàrrega  de  vehicles  elèctrics  a 
l’Avinguda Pau Casals, en les immediacions del número 40 i  a la Plaça de les 
Esplanes, a tocar del carrer 8 de març de Llançà.
 
Tercer.- APROVAR INICIALMENT el Projecte d’instal·lació de dues estacions 
de recàrrega de vehicles elèctrics presentat per Endesa X Servicios SL., i el 
Plec  de  clàusules  administratives  particulars  reguladores  del  contracte  de 
concessió demanial.
 
Quart.- DISPOSAR l'exposició al públic del projecte i del plec de clàusules 
mitjançant publicació al Butlletí Oficial de la Província i a la pàgina web de 
l'Ajuntament de Llançà, per un termini de trenta dies en el  qual  es puguin 
formular  reclamacions  i  al·legacions.  En  cas  de  presentar-se  al·legacions, 
aquestes  seran  resoltes  pel  Ple.  En  cas  de  no  presentar-se  al·legacions, 
l'expedient es considerarà aprovat definitivament, facultant a l'Alcaldessa per 
la signatura dels documents administratius necessaris per la formalització de 
l’adjudicació i efectivitat del contracte.

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 7

N
H

JY
H

D
Y5

92
G

AT
D

KE
Q

W
7J

9P
N

R
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//l
la

nc
a.

ea
dm

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
9 

de
 2

1 



 
Cinquè.- Notificar el present acord a ENDESA X SERVICIOS, S.L.”

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo, les deliberacions i les votacions, 
en els minuts 1:02:00 a 0:10:00, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/

 

C) PRECS I PREGUNTES 

 

11.Precs i preguntes grup municipal d'Esquerra

1. Prec que realitza el regidor Guillem Cusí:
Per tal sigui respost per la regidoria pertinent.
Amb motiu de la festa patronal de la policia local celebrada el passat mes de 
setembre,  es  varen  entregar  diferents  reconeixements.  Preguem  que  ens 
expliquin qui va rebre aquests reconeixements i els motius d'aquests.

2. Prec que realitza la regidora Maria Solé:
Per tal sigui resposta per la regidoria pertinent.
Preguem que ens informin dels  motius pels  quals el  govern va decidir  no 
guardonar cap llançanenca ni llançanenc amb les Llances 2022.
Per quin motiu no es va convocar la comissió de les Llances?
Tenen previst organitzar una trobada per debatre i implementar, si s'escau, les 
propostes fetes pel grup d'ERC els dos darrers anys?

3. Prec que realitza la regidora Maria Solé:
Per tal sigui respost per la regidoria pertinent.
Preguem que ens informin de quines activitats es tenen previstes pel 8 de 
març Dia Internacional de la Dona.

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo i les deliberacions, en els minuts 
1:10:20 a 1:22:57, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/

 

Preguntes d'APL al ple del 07/02/2022

El  portaveu  del  grup  municipal  d’APL,  Sr.  Claudio  Grande,  realitza  les 
següents pregntes:

1.   Hem  vist  la  publicació  de  que  El  “Servicio  de  Costas  del 

C
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Ministerio para la transición ecològica y el reto demográfico", un 
cop  analitzada  la  qualitat  del  material  objecte  d’extracció,  ha 
valorat  la  necessitat  d’utilitzar-lo  per  regenerar  les  zones  de 
platja més degradades i que pateixen més retrocés.
 
Voldríem saber si  s’ha consensuat  amb l’equip de govern i  si 
creuen que realment és el més convenient per la platja del port. 
Deixant de banda que els anàlisi  de la sorra siguin correctes, 
creuen que aquest tipus de sorra és el més adient?  Els últims 
anys la sorra és molt fangosa amb una espècie de “gravilla” per 
sobre que res té a veure amb la original de la platja. 
 

2.  Quan està previst publicar la nova licitació del palau de fires i 
congressos?
 

3.  Voldríem saber si ja han acabat les obres de condicionament del 
l’espai jove, quan començaran les activitats i quines activitats es 
duran a terme?

 
4.  S'està treballant en una nova licitació del servei d'escombraries o 

tornaran a renovar amb fomento?
 

5.  Tenen data prevista  per  començar  les obres de les pistes  de 
paddle?

 
6.  Quan estarà operativa la nova mini deixalleria?

Es pot consultar l’enregistrament del vídeo i les deliberacions, en els minuts 
1:23:00 a 1:40:50, en el següent enllaç: 

https://llanca.eadministracio.cat/transparency/96206e34-b8e2-47a7-8bc5-
3387c7d95201/

 

I no havent més assumpte de què tractar, l’Alcaldessa aixeca la sessió, de la qual,  
com a Secretari, estenc la present Acta.

 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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